
1 

 

 

 

ZÁPIS 

z rozšířeného jednání Řídícího výboru, Výkonné rady a Projektového 

týmu Paktu zaměstnanosti Ústeckého kraje č. 2 – 13. 4. 2023 

Přítomní: 
- osobně: M. Francírková (KHK ÚK), A. Chvátalová (UJEP – zástup p. Baleje), D. Karasová (ÚK), B. 

Kavalírová (ÚP – zástup p. Gabriela), H. Veverková (Sev.en Group) 

  

- za realizační tým: J. Tošovská (osobně), E. Kovaříková (on-line), K. Tichý (on-line), H. Aulická 

Jírovcová (osobně) 

 

- hosté: I. Dvořáková (ÚK), R. Kovář (ÚK), J. Kulhánek (ÚK), J. Nedrdová (ÚK), Z. Vachková (ÚK), 

 

- on-line: F. Jochman (KHK ÚK), G. Nekolová (HSR-ÚK)  

 

- omluveni: M. Borovička (ČMKOS), J. Eichler (Asociace nestátních neziskových organizací), P. 

Lafková (ÚK), P. Mareš (United Energy), M. Hauptvogl (Bilfinger),  

 

 

Program: 

1. Zahájení jednání a úvodní slovo 

2. Schválení zapisovatele a ověřovatele zápisu 
3. Schválení programu jednání 

4. Projekt POZATR – změna v realizaci 

5. Návrh na změnu nositelství PZÚK 

5. 1. Důvodová zpráva 

5. 2. Potřebné úpravy dokumentů PZÚK 

6. Výzva MPSV OPZ+ č. 052 „Podpora zaměstnanosti v rámci regionálních partnerství paktů 
zaměstnanosti pro pakty zaměstnanosti“ 

6. 1. Seznámení členů PZÚK s výzvou a jejími podmínkami 

6. 2. Představení možností jak naplnit výzvu a diskuse k námětům aktivit 
7. Různé a závěr 

 

 
1. Zahájení jednání a úvodní slovo 

Jednání zahájila D. Karasová, předsedkyně Řídícího výboru PZ ÚK, přivítala přítomné v zasedací místnosti 

i připojené on-line a poděkovala za účast.  

 

2. Schválení zapisovatele a ověřovatele zápisu 

Na úvod byla hlasováním jednomyslně schválena zapisovatelka zápisu – L. Nebosová a ověřovatelka                 zápisu 

– H. Aulická Jírovcová. 

HLASOVÁNÍ pro schválení zapisovatele a ověřovatele zápisu: 
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Řídící výbor – 5 x pro D. Karasová (ÚK), G. Nekolová (HSR-ÚK), F. Jochman (KHK ÚK), A. Chvátalová (UJEP), 
B. Kavalírová (ÚP) 
Výkonná rada - 6 x pro D. Karasová (ÚK), G. Nekolová (HSR-ÚK), F. Jochman (KHK ÚK), A. Chvátalová (UJEP), 
B. Kavalírová (ÚP), H. Veverková (Sev.en Group) 
Usnesení č. 1/2/2023 : Odsouhlaseno 

 

3. Schválení programu jednání 

D. Karasová požádala o připomínky k programu. Nebyly vzneseny žádné námitky, program jednání byl 

schválen beze změn. 

HLASOVÁNÍ pro schválení programu jednání: 
Řídící výbor – 5 x pro D. Karasová (ÚK), G. Nekolová (HSR-ÚK), F. Jochman (KHK ÚK), A. Chvátalová (UJEP), 
B. Kavalírová (ÚP) 
Výkonná rada - 6 x pro D. Karasová (ÚK), G. Nekolová (HSR-ÚK), F. Jochman (KHK ÚK), A. Chvátalová (UJEP), 
B. Kavalírová (ÚP), H. Veverková (Sev.en Group) 
 
Usnesení č. 2/2/2023 : Odsouhlaseno 
 
4. Projekt POZATR – změna v realizaci 
 
     D. Karasová představila hosty jednání vč. důvodu jejich přítomnosti – ukončení přípravy strategického 
projektu pro OP ST s názvem POZATR , nahrazení jeho aktivit a využití finančních prostředků, určených na 
projekt POZATR na jiné aktivity a projekty. P. Kulhánek požádal o vysvětlení, proč se projekt POZATR nebude 
realizovat. Zástupkyně ÚP pí Kavalírová sdělila následující důvody: při přípravě projektu byla rizika 
vyhodnocena jako neúnosná, ohrožující realizaci projektu. Jedním z nejvýznamnějších rizik bylo riziko 
veřejné podpory, dále financování ex post a další. P. Kulhánek ocenil, že tato informace byla ÚK sdělena už 
nyní. ÚP čekal na dokončení studie proveditelnosti, která však nesplnila očekávání. Nechce se zříkat 
odpovědnosti, ale je ochoten spolupracovat na projektech týkajících se zaměstnanosti po částech, aby to 
byl schopen zvládnout při plnění další nutné agendy. 
     Pí Dvořáková podala informace o možných projektech nahrazujících projekt POZATR, které byly 
rozebírány na Regionální stálé konferenci. Jedná se o možné tematické výzvy, je důležité, aby finanční 
prostředky směřovaly do měkkých projektů.  U škol by bylo dobré, kdyby mohly být financovány investice i 
rekvalifikace, pokud jsou na to školy připraveny. Požádala přítomné o návrhy témat, která by bylo možné za 
kraj prostřednictvím PZ ÚK projednat na MŽP, kam příští týden pojede. Navrhuje co nejširší množství témat, 
aby tato byla případně seškrtána až v Praze. Prosí tímto o jejich zaslání na svou e-mailovou adresu nejpozději 
do úterý 18. 4. 2023.  
     P. Kulhánek k tomu uvedl, že společně s kolegy sestavili návrh témat, která jsou blíže popsána v příloze 
zápisu č. 1. Nositelem projektů by byl nejspíše Ústecký kraj. K této problematice uvedla pí Jírovcová, že na 
MŽP se chystá nový zákon k sociálnímu podnikání. V diskuzi pí Tošovská připomněla, že v současné době je 
otevřená výzva Prevence předčasných odchodů ze škol, jak ze základního školství, tak ze středního školství, 
jedná se o velkou cílovou skupinu. Na odchody ze základního školství byla od podzimu čerpáno pouze asi 
1/3 alokace. Pí Dvořáková připomněla možnost doplnit ještě návrhy k projednání, se kterými pojede 19. 4. 
na MŽP. 
     Dále se přihlásila pí Nekolová s dotazem na návrhy projektů, se kterými pojede pí Dvořáková na MŽP. 
Poté se rozvinula diskuse o indikátorech, nahrazování projektu POZATR, podpoře nových prac. míst, apod. 
P. Kovář sdělil, že v souvislosti s ukončením projektu POZATR by rádi modernizovali školy, které hlavně 
z tohoto důvodu do projektu šly, navrhuje vyhlásit novou výzvu, jako byla na odborné učebny. Rozšířil by 
programy primární prevence na školách, jelikož programy jsou drahé, sofistikované a školy na ně jinak 
nedosáhnou. Také by rád podpořil wellbeing učitelů a programy pro duševní zdraví a pohodu učitelů, dále 
adaptační programy pro žáky. Pí Vachková navrhla, jestli by bylo možné uvažovat o dalším vzdělávání 
třídních učitelů tak, aby získali větší odolnost a lepší schopnost čelit problémům ve třídě/škole, v souvislosti 
s nízkým počtem školních psychologů, dále pak o podpoře začínajících pedagogů, aby neutíkali ze školství 
krátce po svém nástupu do něj. 
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     Pí Dvořáková se dotázala, jestli je v dotačních programech možné, aby požádali o rekvalifikaci sami 
zájemci o ni, aniž by byli evidováni na ÚP. Poté se rozvinula diskuze o dosavadních možnostech vzdělávání, 
zejména zájemců o práci evidovaných na ÚP, možnostech, za kterých by si školy mohly samy dělat tyto 
vzdělávací kurzy, být samy žadatelem o dotace, o přidané hodnotě projektu POZATR, kdy měl ÚP zájemce o 
vzdělávání do škol posílat – školy mají strach z plnění indikátorů.  
 
     V další části tohoto bodu sdělil p. Jochman, která témata by rádi, aby pí Dvořáková projednala na MŽP – 
řídí se tématy, která se měla řešit v rámci projektu POZATR. 
  

1) Podpora začínajících podnikatelů – rádi by pomáhali hledat, vzdělávat a uvést do světa začínající 
podnikatele, podporovat nová nebo již existující pracovní místa u ohrožených nebo transformujících 
se firem 

 
2) Sociální poradenství – oblast dluhové poradny – aby lidé nebyli předlužení a neutíkali ze zaměstnání 

 
3) Vzdělávání pro firmy + kariérové poradenství je stálé téma, které by rádi podporovali 
 

     Pí Dvořáková požádala p. Jochmana, aby jí poslal přehled svých návrhů. Na dotaz pí Dvořákové k situaci 
s dluhovými poradnami sdělil p. Kulhánek, že síť dluhových poraden existuje a funguje. Dále proběhla 
diskuse o tom, že v současné době se zvažují – jako novinka – zaměstnanecké dluhové poradny, je potřeba 
posílit personální a mzdové poradenství, kvůli problémům se zaměstnáváním lidí s exekucemi, aby se mohli 
vrátit do legálního prac. poměru. Pro mzdové účetní je velmi náročné počítat mzdu pro zaměstnance 
s exekucemi. Pí Dvořáková požádala pí Francírkovou, jestli by jí mohli zaslat návrh tohoto bodu s vhodným 
názvem, aby nedocházelo k záměně s dluhovými poradnami. S tímto návrhem souhlasila i pí Nekolová, 
jelikož se HSR-ÚK opakovaně setkává s poptávkou ze strany zaměstnavatelů po takovéto formě podpory. 
Dále navrhuje podpořit celoživotní vzdělávání. Je celá řada škol, jež by se do takovéto výzvy rády zapojily. 
HSR-ÚK chce ve spolupráci s odborovými organizacemi a zaměstnavateli preventivně pomáhat lidem, kteří 
se např. po 20 letech ve stejné firmě ocitnou bez práce a nevědí si v tuto chvíli rady. Poté p. Kulhánek sdělil 
informaci, že očekávané množství lidí bez práce by reálně mělo být jen asi 10 % z předpokládaného 
množství. Neměl by to být tak velký problém, část odejde do starobního důchodu, část projde 
rekvalifikacemi. Poté byla probírána témata o možných druzích výzev, už fungujících dotacích, nositelství 
apod. Pí Dvořáková požádala pí Kavalírovou z ÚP, jestli by jí mohla zaslat návrh výzvy.  
     Pí Nedrdová upozornila na připravovanou výzvu Vzdělávání ve firmách, kde je alokace 500 milionů korun 
a je zde doplňková aktivita – pomoc pracovníkům s oddlužováním, je určena pro transformující se podniky. 
Dále pozvala přítomné na plánovanou on-line schůzku dne 21. 4. 2023 na KÚ č. 740A – jednání tematické 
pracovní skupiny Trh práce Operačního programu Spravedlivá transformace – od 10h.  
     Pí Nechvátalová za UJEP sdělila, že budou mít mnoho práce se dvěma připravovanými strategickými 
projekty, které v současné době mají a i proto další nenavrhují. Dále probíhala diskuse o možnostech výzev, 
nahrazující původní projekt POZATR, překryvech s tematickou výzvou, odborových organizacích a spolupráci 
s nimi apod. Pí Dvořáková požádala, aby jí bylo zasláno vše, co by mohla v Praze projednat. 
 
HLASOVÁNÍ pro vzetí na vědomí projednaných skutečností: 
Řídící výbor – 5 x pro D. Karasová (ÚK), G. Nekolová (HSR-ÚK), F. Jochman (KHK ÚK), A. Chvátalová (UJEP), 
B. Kavalírová (ÚP) 
Výkonná rada - 6 x pro D. Karasová (ÚK), G. Nekolová (HSR-ÚK), F. Jochman (KHK ÚK), A. Chvátalová (UJEP), 
B. Kavalírová (ÚP), H. Veverková (Sev.en Group) 
 
 
Usnesení č. 3/2/2023 : Odsouhlaseno 
 

5. Návrh na změnu nositelství PZÚK 

 

     D. Karasová připomněla, že na minulém jednání PZ ÚK bylo domluveno, že HSR-ÚK se domluví s KHK ÚK 
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na způsobu převzetí nositelství PZ ÚK v souvislosti s projektem, vyhlášeným MPSV. KHK ÚK se k převzetí 
přihlásila. G. Nekolová představila dodatek č. 3, který KHK ÚK připravila, důležitý je bod f) ve kterém je 
řešeno nositelství PZ. Poté bylo domluveno, že bude dodatek ještě doplněn o ostatní signatáře a upraven 
(zdůvodnění bodu f), doplněna důvodová zpráva a poté bude zaslán pí Karasové, aby ho mohla projednat a 
nechat schválit na odboru LP Krajského úřadu. Dále byla řešena problematika organ. struktury PZ, ohledně 
složení realizačního týmu, který v současné době není placen, bude se muset předělat.  
     Dále byl po dohodě v této části jednání vyřazen bod č. 6), který už nebylo možné z časových i 
organizačních důvodů projednat. Bude projednán na příštím jednání s tím, že bude předem rozeslán 
materiál k prostudování, aby se mohli všichni předem důkladně připravit.  

 
HLASOVÁNÍ pro schválení způsobu přípravy změny nositelství PZ: 
Řídící výbor – 5 x pro D. Karasová (ÚK), G. Nekolová (HSR-ÚK), F. Jochman (KHK ÚK), A. Chvátalová (UJEP), 
B. Kavalírová (ÚP) 
Výkonná rada - 6 x pro D. Karasová (ÚK), G. Nekolová (HSR-ÚK), F. Jochman (KHK ÚK), A. Chvátalová (UJEP), 
B. Kavalírová (ÚP), H. Veverková (Sev.en Group) 
 
Usnesení č. 4/2/2023 : Odsouhlaseno 
 
 

7. Různé a závěr 
 

     G. Nekolová informovala o uskutečněné konferenci „Budoucnost ÚK, strategické zdroje a suroviny“, která 
skončila předchozího dne. Byla pořádána Ústeckým krajem a  HSR-ÚK ve spolupráci s dalšími partnery. 
Konference byla velmi úspěšná, zúčastnilo se na 450 unikátních hostů. 2 bloky se týkaly oblastí kvalifikované 
pracovní síly. Jedním z nich byl seminář pro školy „Energetická gramotnost“, na místě bylo 170 studentů, 
další byli připojeni na streamu, záznam z tohoto semináře bude rozeslán na školy, aby ho mohly používat 
při výuce. Byla tam velmi příjemná atmosféra, poděkování všem organizátorům. Dalším blokem zaměřeným 
na kvalifikovanou pracovní sílu byl blok s názvem „Lidé“, jenž byl také velmi kvalitní, s množstvím velmi 
zajímavých přednášek, vč. přednášky pí radní Zalabákové, zástupce Ministerstva školství apod., na které 
navázala velmi zajímavá panelová diskuze. Všechny záznamy z této konference vč. přednášek a prezentací 
jsou dostupné na tomto odkazu: 

 
https://forumusteckykraj.cz/budoucnostuk/ 

 

     D. Karasová poděkovala za tuto informaci a vyjádřila spokojenost s výsledkem konference, velkou účastí 
a zlepšením „jména“ Ústeckého kraje, jehož pověsti tato konference přinesla plusové body.  

     D. Karasová poděkovala za účast, aktivní spolupráci a vyjádřila radost z posunu vztahu vedení ÚK k PZ, 
který je snad už vnímán jako důležitý orgán. F. Jochman k tomu doplnil, že tímto PZ naplnil svou úlohu a roli, 
kvůli které vznikl. 
 
 
 
 
 

Zapsala: L. Nebosová KÚ-ÚK  

Ověřila: H. Aulická Jírovcová dne 15. 5. 2023 

https://secure-web.cisco.com/10jldrYmauZXl8qXAK8R3XQ3CNVJ_UHul4Mh9PIY4axsiO3F0eyPgGx53h0oQt73BSJo4UI71GQRRIDXZlLo4Wx5eRwpZyzintge9uFUSWTc972lC4Izt5UEO-o3tr0QMJtrT9bgV0qZEPdS5zDqzwInUBUoBGOMocOUUrenJGJJ4J-NBHKqfOeAth9UtjE4S-8EI8rDFn1UWHPD3elIGREUJLMAElK-JtkQP5hubHD3xrtVCBxPH0iZ2V7c1qYwEbVXJjwAG9d0W_1mXxIk1xjnzSFibEe229eX8ZNJWSrg/https%3A%2F%2Fforumusteckykraj.cz%2Fbudoucnostuk%2F

